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Betreft: Consultatieronde Diergeneesmiddelenbesluit Wet Dieren             Amersfoort, 25 mei 2012 

 

 

Hooggeachte heer Bleker, 

 

Dibevo maakt dankbaar gebruik van de mogelijkheid om haar gedachten bij het 

Diergeneesmiddelenbesluit aan u kenbaar te maken. 

 

Afschaffing vrije verkoop antibiotica in dierenwinkel 

Al verschillende malen hebben wij zowel bij u als bij uw ambtenaren kenbaar gemaakt dat wij grote 

bezwaren hebben bij de afschaffing van niet geregistreerde, kleine verpakkingen antibiotica in 

dierenwinkels. Het gaat hierbij om kleine hoeveelheiden van een zeer beperkt aantal antibiotica bestemt 

voor uitsluitend siervissen, reptielen en amfibieën en kooi- en volière vogels. Onderzoek van het Institute 

for Risk Assessment van de Universiteit van Utrecht
1
 toont aan dat de bijdrage van deze maatregel geen 

aantoonbare invloed zal hebben op de antibioticaresistentie zal hebben, maar dat verwacht mag 

worden dat het welzijn van siervissen, reptielen, amfibieën, kooi- en volière vogels er ernstig door 

geschaad zal worden. Wij roepen dus nogmaals op dit onderdeel van het Besluit in te trekken. Dat zou 

ook daadwerkelijk inhoud geven aan punt 4 paragraaf 2 van de nota van toelichting (blz. 12) dat 

aangeeft dat meer maatwerk kan worden toegepast bij de kanalisatie van diergeneesmiddelen 

gebaseerd op werkelijke risico’s. 

 

Rol dierenspeciaalzaak en dierenarts 

Dibevo heeft al eerder bij diverse consultaties aangegeven dat wij grote zorg hebben bij de steeds 

toenemende rol voor de dierenarts waar het gaat om de diergezondheid bij bijzondere dieren. Met dit 

Besluit neemt die rol weer toe. Artikel 5.4 lid 1 geeft aan dat de dierenarts alleen diergeneesmiddelen 

mag afleveren aan houders van dieren waarvoor de dierenarts de zorg op zich heeft genomen. Bij veel 

bijzondere dieren doet zich het probleem voor dat de gemiddelde dierenarts weliswaar veel opleiding 

heeft ontvangen en ervaringen heeft opgebouwd met betrekking tot ziekten bij honden en katten, maar 

dat er maar bijzonder weinig dierenartsen zijn die zich deskundig mogen noemen met betrekking tot 

reptielen, amfibieën, siervissen en vogels. Houders van dierenspeciaalzaken, en vooral die, die een 

opleiding diergeneesmiddelen en bestrijdingsmiddelen hebben, hebben zowel die kennis veel meer, 

evenals de praktijk ervaring. Houders van dieren herkennen dit en gaat voor advies over deze dieren 

                                                        
1 Kwalitatieve beoordeling argumenten Branchorganisatie Dibevo tegen de afschaffing van de “vijf grams regeling” 

voor dierenspeciaalzaken, 2010. Iras/VPH rapport 1008, Dr. ing. P.A.M. Overgaauw, Dr. B.R. Beerends en Prof. Dr. F. 

van Knapen. 



doorgaans naar de dierenspeciaalzaak, waar ze het advies bovendien gratis ontvangen. Dibevo zou 

graag zien dat deze situatie die zich in de realiteit voordoet, ook erkend zou worden in regelgeving. 

 

Kanalisatie en concurrentie 

De dierenarts krijgt ook met dit Besluit steeds meer een rol als detailhandelaar. We hebben in de 

afgelopen jaren al gezien dat veel dierenartsen, doorgaans met maar zeer beperkte kennis van zaken, 

zich in de markt van diervoeders hebben geworpen. Door de dierenarts tevens als handelaar in 

medicijnen te positioneren wordt de dierenarts nog meer een handelaar in plaats van een zorgverlener. 

De dierenarts krijgt daardoor steeds meer direct financieel belang bij zijn zorgadviezen, waardoor sprake 

kan zijn van “perverse prikkels”. Dibevo vindt dat een dierenarts zich zou moeten concentreren op zijn 

rol als gezondheidszorgverlener bij dieren.  

 

Zorg bet betrekking tot het beschikbaar zijn van diergeneesmiddelen voor bijzondere diersoorten 

De toenemende Europese druk op het verplicht stellen van registratie voor diergeneesmiddelen (en ook 

bestrijdingsmiddelen) vervuld ons met zorg. Gezien de relatief kleine hoeveelheden geneesmiddelen die 

nodig zijn voor minder gehouden en kleinere dieren, en de aan ontwikkeling en registratie verbonden 

kosten, zijn er relatief weinig diergeneesmiddelen geregistreerd voor siervissen, reptielen, amfibieën, 

vogels en kleine zoogdieren. Waar de cascade bedoeld was als uitzondering gebruikt te worden is het bij 

deze gezelschapsdieren de vaste werkmethode geworden. Wij hopen dat Nederland zich in Europa wil 

inzetten voor een oplossing van dit probleem. 

 

Met vriendelijke groet, 

Vereniging Landelijke Organisatie Dibevo,  
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